

မိခင်နှင့်စိတ်ထုံပျက်ဆုံးပျက်ဆီးအတားခွဲတားယာဉ်သစ်ပတ်တို

တားဟ်လီသးအတားသိတ်တားသီ

တားသိတ်တားသီလားအဘဉ်ထွဲဒီးတားဟ်လီသးဒီးတားပညိတ်အတားဟ်ဖျါအံးမုာ်ဒ်သီးတားမၤဂ့ၤထီၣ်ပျက်ဆုံးပျက်ဆီးအတားဘဉ်ဘျူးဒီးအတားအိတ် မုာ်အိတ်ပၤလၢအအိတ်ဖဲတားအံးထွဲကွဲထွဲတားအိတ်ဆူၣ်အိတ်ချ့တားသ့ၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တအိတ်ဖဲဒ်ဒီးတားအံးထွဲကွဲထွဲတားအိတ်ဆူၣ်အိတ် ချ့တားသ့ၣ်ထီၣ်လၢအကလိတ်ဘဉ်ဖဲဒ်ပျက်ဆုံးပျက်ဆီးလၢအကဟ့ၣ်လီၤကွဲၣ်အတားခွဲတားယာဉ်အမုာ်တားအိတ်သးဘဉ်ယးတားပျဲထီၣ်တားဆါ ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပျက်ကွဲထွဲတား မုတမုာ် ပျက်အံးထွဲကွဲထွဲပျက်ဆုံးပျက်ဆီး, မုတမုာ် ပျက်ဆုံးပျက်ဆီးလၢအအိတ်ဒီးပျက်ကွဲထွဲတား မုတမုာ် ပျက်ရဲၣ်သဲက တီၤတားဒ်လဲၣ်, ပျက်လၢအသးဖဲလၢအကအံးထွဲကွဲထွဲပျက်ဆီးကယုထံၣ်န့ၣ်တားမၤလၢထီၣ်ပျက်ထီၣ်တားခွဲတားယာဉ်ပျက်ဆီးအခါၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသီးပျက်လၢအသးဖဲလၢအကအံးထွဲကွဲထွဲပျက်ဆီးကယုထံၣ်န့ၣ်တားမၤလၢထီၣ်ပျက်ထီၣ်တားခွဲတားယာဉ်ပျက်ဆီးအခါၣ်စးလၢပျက်ဆီး လၢအိတ်ဒီးပျက်လၢအကွဲထွဲတား မုတမုာ်ပျက်အံးထွဲကွဲထွဲပျက်ဆီးဖိဖျိတားမၤစၢၤကရၢအတားပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ မုတမုာ် ကွဲၣ်ဘျီၣ်သဲစးတားသိတ် တားသီတားအုၣ်သး မုတမုာ် ဟံၣ်ကဝီၤဒ်အကွဲၣ်ဘျီၣ်လၢအအိတ်ဒီးအစိကမိၤလၢပျက်ကွဲထွဲတားဒီးပျက်အံးထွဲကွဲထွဲတားအဖိခိတ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢတားခိးတားအစၢၤလၢအဘဉ်ယးဒီးတားမၤလၢထီၣ်ပျက်ထီၣ်တားအံးထွဲကွဲထွဲတားအိတ်ဆူၣ်အိတ်ချ့အတားသ့ၣ်ထီၣ်ဆူၣ်ညါလၢတားန့ၣ်တားလၢ အဂ့ၤ, ဒီးလူၤပိာ်မၤထွဲဒ်ပျက်ကွဲထွဲတား မုတမုာ် ပျက်အံးထွဲကွဲထွဲပျက်ဆီးအတားန့ၣ်လီၤတဖၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ. တားဟ်လီသးတတီၤအံးမုာ် ဝဲလၢပျက်ဆီးကိးဂၤဒဲးအတားသဘျုးလၢအဘဉ်ယးဒီးကမုာ်ဒီးတားဘုၣ်တားဘါ, လၢအပၣ်ယုာ်ဒီးတားဆါတဲာ်နီၢ်ကစၢ်အတားခွဲတားယာဉ်လၢတား သဘျုးအပူၤဒီးအိတ်ဒီးတားသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၤလၢတားယုထာ်တား, ဒီးတားတကြားမၤကမုာ်တားသိတ်တားသီအဂီၢ်တားအံးထွဲကွဲထွဲအတားသ့ၣ်ထီၣ် ကြားဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီးမၤစၢၤဝဲဒ်တားစူးကါတားခွဲတားယာဉ်အံးလၢလၢပျက်န့ၣ်လီၤ.

တားနီၤဖးဝဲဖးတားဂ့ၢ်တားကျိၤအဆါ

တားဟ်ဖျါအတားပညိတ်အံးမုာ်ဝဲလၢ, “ပျက်ဆုံးပျက်ဆီး” အခိပညိတ်မုာ်ဝဲပျက်လၢအတုာ်ဘဉ်တားဆါနးနးကလဲၣ်ဒီးထီၣ်ကူၤစါအသးလၢတားဆါဟံၣ် အတားသ့ၣ်ထီၣ်လၢအဆါတလီၤတုာ်ဘဉ်လၢအဆါကတီၢ်ယံာ်န့ၣ် 24 န့ၣ်ရံၣ်, လၢတားယုသ့ၣ်ညါတားဆုးတားဆါအတားပညိတ်အဂီၢ် မုတမုာ် တားကူၤစါယါဘျီလၢအဘဉ်ထွဲဒီးပျက်အဝဲန့ၣ်အနီၢ်ခိ မုတမုာ် အနီၢ်သးတားအိတ်ဆူၣ်အိတ်ချ့အဖိခိတ်န့ၣ်လီၤ. “ပျက်ဆုံးပျက်ဆီး” အခိပညိတ်မုာ်စ့ၢ် ကိးပျက်သ့ၣ်လၢအတဖၣ်တုာ်ခိတ်ပုၣ်ဒဲးဘဉ်အတားန့ၣ်လီၤကူၤစါသးလၢတားကူၤစါအလီၢ်အတားတိာ်ကျဲၤဒ်တားန့ၣ်ပျါအဆါနီၣ်ဂံၢ် 7, မဲၣ်န့ၣ်စိ ထံၣ်သဲစးတားဘျုး 1986, အဆါဒ် 326 န့ၣ်လီၤ. တားဟ်ဖျါအတားပညိတ်မုာ်ဝဲလၢ, “ပျက်ဆုံးပျက်ဆီး” အခိပညိတ်မုာ်စ့ၢ်ကိး ပျက်တဂၤလၢလၢ လၢအဒီးန့ၣ်ဘဉ်တားကူၤစါယါဘျီဘဉ်ယးသးအတားအိတ်ဆူၣ်အိတ်ချ့အဂီၢ်ခိတ်ထံးလၢပျက်ဆီးလၢတားချါ မုတမုာ် ပျက်တဂၤတားဆိတ်ထွဲမၤစၢၤအ တားတိာ်ကျဲၤ မုတမုာ် ပျက်တဂၤဂံၢ်ခိတ်ထံးအတားတိာ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တားဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါကမုာ်အဖိလစံာ်

တားဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဘဉ်ယးကမုာ်အဖိလစံာ်လၢအဘဉ်ယးဒီးကိာ်ဖဲဒ်ဒီးကမုာ်တဂၤစုာ်စုာ်အတားဘဉ်ဘျူးလၢအဘဉ်တားကဟ့ၣ်ကယာ်ခိဖျိ တားဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဘဉ်ယးပျက်ဆုံးပျက်ဆီးအတားခွဲတားယာဉ်အစရီလၢအ ကြားပၣ်ယုာ်ဝဲဘဉ်ဆဉ်တမုာ်လၢတားဟ်ပနီၣ်ဝဲလၢအလီၤဆီဒ်တား လၢတားခွဲတားယာဉ်လၢတားဟ်ဖျါအံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

1. ပျက်ဆီးတဖၣ်ကြားဒီးန့ၣ်ဘဉ်တားတဲဘဉ်အဝဲသ့ၣ်လၢအအိတ်ဒီးတားန့ၣ်လီၤကူၤစါသးအတားခွဲတားယာဉ်အဖိသဲစးလၢတားဒီသးအဝဲ သ့ၣ်အဖါမုာ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိတ်လၢတားကွဲထွဲအတားသ့ၣ်ထီၣ်အလီၢ် မုတမုာ် ဖဲတားကူၤစါယါဘျီအကတီၢ်ဒီးဘဉ်တားအံးထွဲကွဲထွဲဝဲလၢပျက် တဂၤအပူၤဒီးတားသ့ၣ်တဖၣ်အံးဘဉ်တားတဲန့ၣ်ပၤဝဲလၢတားဟ်ဖျါအတားကွဲထွဲအပူၤလၢအဘဉ်ယးဒီးတားခွဲတားယာဉ်ဒီးတားဟံးမုာ်လၢတား ဟ်လီၤဝဲဖဲအဆါတတီၤအံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ယးတားဂ့ၢ်လၢပျက်ဆီးန့ၣ်လီၤကူၤစါအသးလၢတားကူၤစါအလီၢ်အတားတိာ်ကျဲၤဒ်တားန့ၣ်ပျါ အဆါနီၣ်ဂံၢ် 7, တားဟ်ဖျါအတားကွဲထွဲကြားဝဲပျါဘဉ်ယးပျက် 16 န့ၣ် မုတမုာ် အါန့ၣ် 16 န့ၣ်အတားခွဲတားယာဉ်လၢအတားယုထီၣ်အတားပျဲ အခွဲလၢတားပျါဝဲဖဲအကူၤ 253B.04, အဒု 2, ဒီးတားကြားထၢန့ၣ်လီၤမံးဒီးလီၤတဲစီနီၣ်ဂံၢ်လၢပျက်တဂၤလၢလၢဒီးတားကရၢကရီလၢအ တဲန့ၣ်ခဲးတားဒီးဆိတ်ထွဲမၤစၢၤတားလၢအဖိသဲစးလၢပျက်ဆီးလၢ အအိတ်လၢတားကူၤစါအလီၢ်အတားတိာ်ကျဲၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တားကြား မၤတားအိတ်ဆိးအလီၢ်အကျဲလၢအကြားဝဲဘဉ်ဝဲလၢပျက်လၢအဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်လၢတားဆဲးကျိးဆဲးကျါအဂီၢ်, ဒီးပျက်လၢအကတီၢ်ကျိာ်အဂၤ လၢအတမုာ်အဲကလံးကျိာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်အံးတားသ့ၣ်ထီၣ်အဖိလစံာ်, ကိာ်ဖဲဒ်ဒီးလီၢ်ကဝီၤတားအိတ်ဆူၣ်အိတ်ချ့ပျက်ဘဉ်မူဘဉ်ဒါ

MINNESOTA PATIENTS' BILL OF RIGHTS

အတော်ထပ်သင့်သည့်၊ ဒီးတတ်ခဲနာ်ပာ်အါထီၣ်ဘၣ်ယးတတ်ခဲးတတ်ယာ်လတ်ဟ်ဖျါအတတ်ကွဲးပူၤကြားအိၣ်ဝဲလၢပုၤဆူးပုၤဆါအဂီၢ်၊ ဒီးအဝဲသ့ၣ်အပုၤကွၢ်ထွဲတတ်မိ မ့တမ့ၢ် အဝဲသ့ၣ်အတတ်ယုထာအခၢ်စးလတ်ယုထီၣ်လၢအိၣ်ဒီးအဂီၢ်အကျိၤဆူပုၤပၤဆူၤရဲၣ်ကျဲၤ တတ်အိၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤတတ်မိအဂုၤအဂၤလတ်ဟ့ၣ်လီၤမုၢ်အိၣ်၊ လၢအလီၤပလိၣ်သးဒီးအဆၢဒိၣ် 13, တတ်သိၣ်တတ်သိ တၢ်ယးတတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤအတတ်မၤ၊ ဒီးအကူၢ် 626.557, လၢအဘၣ်ထွဲဒီးပုၤဒိၣ်တုၢ်ခိၣ်ပုၤလၢတအိၣ်ဒီးတတ်ဒိသအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

2. တတ်ကူၤစါယါဘျါလၢအသံၣ်စူးဆဲးလၢ

ပုၤဆါတဖၣ်အိၣ်ဒီးအတတ်ခဲးတတ်ယာ်လတ်ကူၤစါအဝဲသ့ၣ်ယုၣ်ဒီးတတ်သံၣ်စူးဆဲးလၢဒီးတတ်ဟ်ကဲအဝဲသ့ၣ်အမ့ၢ်တတ်အသိးခိဖျိ ပုၤမၤတတ်မိ မ့တမ့ၢ် ပုၤလၢအဟ့ၣ်ထီၣ်အတတ်မၤစၢၤလၢတတ်အိၣ်ထွဲကွၢ်ထွဲတတ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတတ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

3. တတ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တတ်ကွၢ်ထွဲလၢအကြားဝဲဘၣ်ဝဲ

ပုၤဆါတဖၣ်အိၣ်ဒီးတတ်ခဲးတတ်ယာ်လၢကသံၣ်ကသိဒီးနီၢ်ကစၢ်တတ်ကွၢ်ထွဲလၢအကြားဝဲဘၣ်ဝဲဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢပုၤတဂၤစုၣ်စုၣ်အ တတ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အစိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တတ်ခဲးတတ်ယာ်အံၤဘၣ်တတ်ဟ်ပနီၣ်အိၣ်လၢတတ်မၤစၢၤအလီၢ်ဖဲတတ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤကဒါက့ၤတသ့လၢက မျၢၢ် မ့တမ့ၢ် နီၢ်တဂၤတတ်မၤစၢၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

4. ကသံၣ်သရၣ်အတတ်အုၣ်သး

ပုၤဆူးပုၤဆါတဖၣ်တတ်ကွဲးဟ့ၣ်လီၤအိၣ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်လၢအပံးမုၢ်လၢအပၤဆူၤကွၢ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်အတတ်ကွၢ်ထွဲတဖၣ်အမံၤ, မုၢ် ကျိၤဝဲၤကွၢ်လီၤအိၣ်ဆိးထံး, လိတဲစိနီၣ်ဂံၢ်, ဒီးတတ်ကူၤစါယါဘျါလီၤဆိတမံၤလၢလၢန့ၣ်လီၤ. တတ်မ့ၢ်မၤအသးဖဲတတ်တကြားမၤတတ်လၢ ကသံၣ်ကသိတကပၤအပူၤ, ဒ်တတ်မၤနီၣ်မၤယါအိၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်လၢအကူၤစါယါဘျါတတ်လၢပုၤဆါအတတ်ကွၢ်ထွဲတတ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်, တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်တတ်ကဟ့ၣ်လီၤအိၣ်ဆူၣ်ပုၤလၢအကွၢ်ထွဲပုၤဆါ မ့တမ့ၢ် ပုၤအဂၤလၢပုၤဆါဟ့ၣ်လီၤအိၣ်မုၢ်ဒ်အဝဲ အ ခၢ်စးအသိးန့ၣ်လီၤ.

5. တတ်ရုၤလိၣ်မုၢ်လိၣ်ဒီးတတ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တတ်မၤစၢၤအဂၤတဖၣ်

ပုၤဆါလၢအဒိးန့ၣ်တတ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢပုၤဟ့ၣ်တတ်မၤစၢၤလၢပုၤဘျးဖဲအချၢလၢအကြားဝဲဘၣ်ဝဲ, ဒ်တတ်ယုထီၣ်အသိးန့ၣ်, တတ်ကတဲ ဘၣ်အိၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်တတ်မၤစၢၤအတတ်အုၣ်သးန့ၣ်လီၤ. တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤတဖၣ်ကပၣ်ယုၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်တတ်မၤစၢၤလၢပုၤဘျးဖဲအချၢအမံၤ, လီၢ် အိၣ်ဆိးထံး, ဒီးတတ်မၤစၢၤအကလုၢ်လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တတ်ကဟ့ၣ်လီၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တတ်မ့ၢ်မၤအသးဖဲတတ်တကြားမၤတတ်လၢကသံၣ် ကသိတကပၤအပူၤ, ဒ်တတ်မၤနီၣ်မၤယါအိၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်လၢအကူၤစါယါဘျါတတ်လၢပုၤဆါအတတ်ကွၢ်ထွဲတတ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အပူၤ န့ၣ်, တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်တတ်ကဟ့ၣ်လီၤအိၣ်ဆူၣ်ပုၤလၢအကွၢ်ထွဲပုၤဆါ မ့တမ့ၢ် ပုၤအဂၤလၢပုၤဆါဟ့ၣ်လီၤအိၣ်မုၢ်ဒ်အဝဲအခၢ် စးအသိးန့ၣ်လီၤ.

6. တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီးတတ်ကူၤစါယါဘျါ

ကသံၣ်သရၣ်တဖၣ်ကဟ့ၣ်လီၤအဝဲသ့ၣ်အပုၤဆါတဖၣ်တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤလၢအလၢအပူၤဒီးအဝဲအံၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးအဝဲသ့ၣ်အတတ်ယု သ့ၣ်ညါတတ်ဆူးတတ်ဆါ, တတ်ကူၤစါယါဘျါ, တတ်ယုထာအကျဲတဖၣ်, တတ်ကိတတ်ခဲတဖၣ်ဒီးတတ်ဆိကမိၣ်တတ်ယာ်ကွၢ်တတ်ဆါတတ်အိၣ်သးတ ဖၣ်ဒ်တတ်ယုထီၣ်အိၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်အမုၢ်အဒါဖိးသဲးလၢကဘိးဘၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤအသိးန့ၣ်လီၤ. တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤအံၤက အိၣ်ဒီးတတ်ကတိၤအခိပညိၣ်ဒီးကျိၢ်လၢပုၤဆါနာ်ပာ်အိၣ်သ့ၣ်လၢအကြားအဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဆါတဖၣ်ကဘၣ်တတ်ကွၢ်ထွဲအိၣ်လၢအပူၤ ဟ်ဖိဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ခၢ်စးအဂၤလၢအဝဲသ့ၣ်ယုထာဝဲ, မ့တမ့ၢ် ဝဲလၢၢ်န့ၣ်လီၤ. တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤအံၤကပၣ်ယုၣ်ဒီးတတ်ကူၤစါယါဘျါ အစၢၤလၢကသံၣ်ကသိတကပၤမုၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် သးအတတ်ဆိကမိၣ်တတ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အရ့ဒိၣ်တဖၣ်ဒီးအတတ်မၤအကျိၤအကျဲအဂၤတ ဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်. တတ်မ့ၢ်မၤအသးဖဲတတ်တကြားမၤတတ်လၢကသံၣ်ကသိတကပၤအပူၤ, ဒ်တတ်မၤနီၣ်မၤယါအိၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်လၢ အကူၤစါယါဘျါတတ်လၢပုၤဆါအတတ်ကွၢ်ထွဲတတ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်, တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်တတ်ကဟ့ၣ်လီၤအိၣ်ဆူၣ်ပုၤလၢအကွၢ်ထွဲ ပုၤဆါ မ့တမ့ၢ် ပုၤအဂၤလၢပုၤဆါဟ့ၣ်လီၤအိၣ်မုၢ်ဒ်အဝဲအခၢ်စးအသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤတဂၤစုၣ်စုၣ်အိၣ်ဒီးတတ်ခဲးတတ်ယာ်လၢကဂ့ၢ်လိၣ် တတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

MINNESOTA PATIENTS' BILL OF RIGHTS

ပုၤဆါကိးဂၢၤဒဲးလၢအတူၢ်ဘၣ်န့ၢ်ခဲစၢ် မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ခဲစၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်တကလုာ်လၢလၢန့ၢ် တၢ်ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအီၤတၢ်ဂ့ၢ်လၢလၢပုၤ
ပုၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကူစါယါဘျါအကျိၤအကျဲတုၤလီၤတီၤလီၤခဲလၢကသံၣ်သရၣ်လၢအကူစါယါဘျါတၢ်ဆါအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်
ဘၣ်. ယုၣ်ဒီးတၢ်ကူးကွဲးယါဘျါ, တၢ်ယါဘျါလၢတၢ်ကပိၤယဲၤ, တၢ်ကူစါယါဘျါလၢက (chemotherapeutic) မ့တမ့ၢ် တၢ်ကူစါ
ယါဘျါယါယုၣ်ဟံၣ်ဖိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကူစါယါဘျါအကျိၤအကျဲတခါစ့ၣ်စ့ၣ် တဗျးလၢ မ့တမ့ၢ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်ထီၣ်
တၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

7. တၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤတၢ်ကူစါယါဘျါအပူၤ

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ,

- (a.) ပုၤဆါတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ကမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွဲးထွဲအပူၤန့ၢ်လီၤ.
တၢ်ခွဲးတၢ်ဆါပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်လၢကတၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်ကူစါယါဘျါဒီးတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ယုၣ်ထွဲအကျဲ
အဂၤတဖၣ်ဒီးပုၤတဂၤအပူၤဟ့ၣ်တၢ်ကွဲးထွဲတဖၣ်, တၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ကယုထီၣ်ဒီးပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ကွဲးထွဲတၢ်အိၣ်
ဖိၣ်ဖိးသဲးတဖၣ်အပူၤ, ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဒုးပၣ်ယုၣ်ဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢယုထာဝဲတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ခဲလၢၣ်
န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ဖဲပုၤဆါဟဲထီၣ်မ့ၢ်တသ့န့ၢ်, ဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢပုၤဆါယုထာဝဲတဖၣ်ကပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်အိၣ်
ဖိၣ်ဒီးန့ၢ်သိးတဖၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ခၢၣ်စးလၢတၢ်ယုထာဝဲထီၣ်အီၤတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကပၣ်ယုၣ်ဒီးပုၤကွဲးထွဲပုၤပိၣ်မုၢ်အိၣ်
ဖျါဖိလၢပုၤဆါယုထာဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ.
- (b.) ပုၤဆါလၢအဟဲထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအသးသပူၤ မ့တမ့ၢ် တနီၣ်သ့ၣ်နီၣ်သး မ့တမ့ၢ် ဆဲးကျိးဆဲးကျါလီၢ်သးဒီးအီၤတသ့
န့ၢ်. တၢ်ဆါဟံၣ်ကမၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အခါးဒ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤလၢလံာ်ကျိၤကူၣ် (c) အဖိလၢအသိးလၢက
ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါပုၤဆါအပူၤဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိမ့ၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤဆါအခၢၣ်စးလၢပုၤဆါကွဲးဟဲဝဲလၢတၢ်ကွဲးအပူၤလၢအမ့ၢ်ပုၤလၢ
တၢ်ကဆဲးကျိးအီၤဖဲဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအကတီၢ်အပူၤလၢပုၤဆါထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆါဟံၣ်ကပျဲစ့ၢ်ကိးဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိလၢက
န့ၢ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤ, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်သ့ၣ်ညါ မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအ
လီၤန့ၢ်လၢပုၤဆါအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်လီၤဆိလ့ၢ်တုၤလ့ၢ်တီၤလၢအတလီၤတယီၤ မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်ညါပုၤဆါဟံၣ်ဖျါလီၤတၢ်လီၤဆဲး
လၢတၢ်ကွဲးအပူၤလၢအဝဲသ့ၣ်တအိၣ်ဒီးအပူၤဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိတဖၣ်န့ၢ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤတ
စုန့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိဝံၤအလီၢ်ခံဒီးတဗျးလၢတၢ်ပျဲဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိလၢကန့ၢ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ကူစါ
ယါဘျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၢ်, တၢ်ဆါဟံၣ်ကဘၣ်မၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အခါး, လၢအလီၤပလီၢ်လီၢ်သးဒီး
ကသံၣ်ကသီတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအကျိၤအကျဲလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲ, လၢကဆၢတံာ်ဝဲဒၣ်ဖဲပုၤဆါအံၤမ့ၢ်မၤတၢ်ဆိတၢ်န့ၢ်လီၤ
လၢဘူးတၢ်တဖၣ်လၢကမၤပုၤဆါအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွဲးထွဲတၢ်ဆါတံာ်တဖၣ်အခါန့ၢ်လီၤ. လၢလံာ်ကျိၤကူၣ်အံၤအ
တၢ်ပညိၣ်ကွဲးစိတဖၣ်အဂီၢ်, “တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အခါးတဖၣ်” ကပၣ်ယုၣ်ဒီး-
 - (1.) တၢ်သမံသမိးပုၤဆါအနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဒိဘၣ်တဖၣ်,
 - (2.) တၢ်သမံသမိးပုၤဆါအကသံၣ်ကသီတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်/တၢ်ပၤအ
ပူၤ,
 - (3.) သံကွဲးသံဒီးဘၣ်ယးဒီးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါ မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိလၢတၢ်ကဆဲးကျိးအီၤဖဲပုၤဆါမ့ၢ်မၤတၢ်
ဆိတၢ်န့ၢ်လီၤဒီးမ့ၢ်ပုၤဆါအိၣ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်လၢပုၤဆါညိၣ်န့ၢ်လဲၤလၢတၢ်ကွဲးထွဲအဂီၢ်, ဒီး
 - (4.) သံကွဲးသံဒီးဘၣ်ယးဒီးတၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါကသံၣ်သရၣ်လၢပုၤဆါညိၣ်န့ၢ်လဲၤလၢတၢ်ကွဲးထွဲအဂီၢ်, လၢမ့ၢ်ပုၤဆါမၤတၢ်ဆိ
တၢ်န့ၢ်လီၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆါဟံၣ်မ့ၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ပုၤဆါအခၢၣ်စးလၢတၢ်ကဆဲးကျိးဖဲဂ့ၢ်ဂီၢ်
အူအကတီၢ် မ့တမ့ၢ် ပျဲဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အပူၤဒ်တၢ်
ဟံၣ်ဖျါအီၤဖဲလံာ်ကျိၤကူၣ်အံၤအပူၤအသိး, တၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ်မုၢ်ဒါလၢတၢ်ဟးဂုၢ်ဟးဂီၤလၢအကဲထီၣ်အသးလၢတၢ်
ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါ မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိအတၢ်န့ၢ်လီၤပၣ်ယုၣ်တဘၣ်
ဘျိးဘၣ်ဒါတဖၣ် မ့တမ့ၢ် လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ပုၤဆါအနီၢ်ကစၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်လၢပုၤဆါအဂီၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.
- (c.) လၢတၢ်မၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အခါးလၢကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢတၢ်ကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤ
လၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအကတီၢ်အပူၤ, တၢ်ဆါဟံၣ်ကပျဲစ့ၢ်ထီၣ်ဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢတၢ်ကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤလၢဂ့ၢ်
ဂီၢ်အူအကတီၢ်ခိဖျါသမံသမိးပုၤဆါအနီၢ်ကစၢ်ဒဲအတၢ်ဒိဘၣ်တဖၣ်ဒီးကသံၣ်ကသီတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါလၢတၢ်ဆါဟံၣ်အ
တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်/တၢ်ပၤဘၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲပုၤဆါထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, တၢ်ဆါဟံၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိ
မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢတၢ်ကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအကတီၢ်ပုၤမ့ၢ်တသ့လၢ 24 န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၢ်. တၢ်ဆါဟံၣ်ကဘိး
ဘၣ်သ့ၣ်ညါခိထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဂီၢ်တၢ်မၤစၢၤခၢၣ်စးကရၢ မ့တမ့ၢ် လီၢ်ကပီၤပၤကီၢ်/ပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါခၢၣ်စးကရၢလၢပုၤဆါ
ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးတၢ်ဆါဟံၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိၣ်ယိၣ်ဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ခၢၣ်စးလၢတၢ်ကဘၣ်ဆဲးကျိးအီၤဖဲဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအ

MINNESOTA PATIENTS' BILL OF RIGHTS

ကတိတ်တသုတန့်ဘဉ်အယိန့်လီ။ ခိထံဉ်ပုဂ္ဂိုလ်တိတ်မၤစၢၤခၢၢ်စးကရၢဒီး လီၤကဝီၤပၤကီၤ/ပဒိဉ်ပုဂ္ဂိုလ်တိတ်မုၢ်ဘဉ်ဒါခၢၢ် စးကရၢတဖၣ်ကမၤစၢၤတၢ်ဆိဟံဉ်လၢတၢ်ယုသုဉ်ညါဒီးဘိးဘဉ်သုဉ်ညါဟံဉ်ဖိယိဖိ မ့တမ့ၢ် ခၢၢ်စးလၢတၢ်ကဘဉ်ဆဲး ကျိးအိၤဖဲဂီၢ်အူအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ခိထံဉ်ပုဂ္ဂိုလ်တိတ်မၤစၢၤခၢၢ်စးကရၢဒီး လီၤကဝီၤပၤကီၤ/ပဒိဉ်ပုဂ္ဂိုလ်တိတ်မုၢ်ဘဉ်ဒါခၢၢ် စးကရၢတဖၣ်တဟံးမုၢ်ဒါလၢတၢ်ဟးဂုဉ်ဟးဂီၤလၢအကဲထီဉ်အသးလၢတၢ်ဘိးဘဉ်သုဉ်ညါဟံဉ်ဖိယိဖိ မ့တမ့ၢ် ဂီၢ်ဂီၢ်အူတၢ် ဆဲးကျိးဆဲးကျါ မ့တမ့ၢ် ဟံဉ်ဖိယိဖိအတၢ်န့ၣ်လီၤပုၤယုတဘဉ်ဘျိးဘဉ်ဒါတဖၣ် မ့တမ့ၢ် လုာ်သုဉ်ခါပတ်ပုၤဆါအနီၢ် ကစၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်လၢပုၤဆါအဂီၢ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ။

8. တၢ်ဆဲးမၤတၢ်ကွၢ်ထွဲ

ပုၤဆါတဖၣ်အိဉ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ကဆဲးထွဲကွၢ်ထွဲအိၤဒ်အညိန့ၣ်အသိးဒ်အကြၢးဝဲဘဉ်ဝဲအသိးဒီးပုၤဆါလၢအိဉ်ဒီးမုၢ်ဒါတဖၣ် ကဘဉ်ဆဲးကွၢ်အိၤဖဲတၢ်ဆိဟံဉ်ဖိလစံဉ်ပျဲဝဲသမ့းအသိးန့ၣ်လီၤ။

9. တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ

ပုၤဆါလၢအိဉ်ဒီးတၢ်သုဉ်ညါတဖၣ် အိဉ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဂ့ၢ်လိာ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအိၤဒ်ဒီးသန့ထီဉ်အသးလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်လိာ်ဘဉ်အိၤလၢ တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်နီဉ်ဂံၢ် 6 အဖိခိဉ်အပူၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်မ့ၢ်မၤအသးဖဲပုၤဆါတဖၣ်အိဉ်ဒီးတၢ်သုဉ်ညါလၢကနၢ်ပၢၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဒီးတအိဉ်ဒီးတၢ်သုတဘဉ်လၢကဆၢတံာ်တၢ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲသဲးတၢ်လိာ်ဘဉ်တဖၣ်ပၢၢ်နီဉ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဂ့ၢ်လိာ် တၢ်ကွၢ်ထွဲအိၤဒ်န့ၣ်, တၢ်ဆါတၢ်အိဉ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်ကဘဉ်တၢ်မၤနီဉ်မၤပၤအိၤလၢပုၤလၢပုၤလၢကသံဉ်သရဉ် လၢအလီၤမုၢ်ဒါ/ကူစါပုၤဆါ လၢပုၤဆါအကသံဉ်ကသီတၢ်မၤနီဉ်မၤပၤအိၤလၢပုၤန့ၣ်လီၤ။

10. တၢ်ယုထံဉ်သုဉ်ညါတၢ်မၤလိ

တၢ်ကဘဉ်မၤန့ၢ်ဆိလံာ်တၢ်ကွဲးတၢ်အၢၢ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးတချုးလၢပုၤဆါန့ၣ်လီၤပုၤယုတဘဉ်သုဉ်ညါတၢ်မၤလိအပူၤန့ၣ်လီၤ။ ပုၤဆါတဖၣ်အိဉ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဂ့ၢ်လိာ်တၢ်န့ၣ်လီၤပုၤယုန့ၣ်လီၤ။ လံာ်တၢ်အၢၢ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ခံခါလၢန့ၣ်က ဘဉ်တၢ်မၤနီဉ်မၤပၤအိၤလၢပုၤနီၢ်တဂၤတၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်မၤနီဉ်မၤပၤအိၤလၢပုၤန့ၣ်လီၤ။

11. တၢ်သဘျုးလၢတၢ်မၤပယုဲမၤတရီတပါ

ပုၤဆါတဖၣ်သဘျုးလၢတၢ်မၤပယုဲမၤတရီတပါဒ်တၢ်ပၢ်ဖျါအိၤဖဲ တၢ်ဒိသဒၢပုၤနီၢ်ဒိဉ်လၢအဂံၢ်ဘါတၢ်သိဉ်တၢ်သီ (Vulnerable Adults Protection Act) အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ။ “တၢ်မၤပယုဲမၤတရီတပါ” အခိပညိန့ၣ်တၢ်ဒုးန့ၣ်ဟံဉ်ဖျါထီဉ်အိၤဖဲပုၤဆါတဖၣ် အကူဉ် 626.5572, အဒု 15, မ့တမ့ၢ် နီၢ်ခိဆူးဆါ မ့တမ့ၢ် ဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးယါမနုၤ မ့တမ့ၢ် တူၢ်ဘဉ်တၢ်နးနးကလဲာ်လၢတကီညါတ ဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကူစါယါဘျိအကတီၢ်လၢအကဲထီဉ်အသးကွၢ်ကွၢ်လၢအိဉ်ဒီးတၢ်ပညိဉ်လၢအမၤတံာ်တၢ်သးအတၢ်ဆိကမိဉ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တူၢ်ဘဉ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ပုၤဆါကိးဂၤဒဲးကြၢးသဘျုးစ့ၢ်ကိးလၢတမ့ၢ်တၢ်ကူစါယါဘျိလၢအိဉ်ဒီးကိးဒီးနီၢ်ခိတြီဆၢတ ဖၣ်, တလၢကွၢ်အိဉ်ဒီးဂီၢ်ဂီၢ်အူလၢတၢ်မၤနီဉ်မၤပၤအိၤလၢပုၤတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ဒ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤလၢတၢ်ကွဲးအပူၤဖဲပုၤဆါအ ကသံဉ်သရဉ်အတၢ်သမံသမိးလၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တကတီၢ်လၢတၢ်ပၢ်နီဉ်ဒီးဟံဉ်ဖျါအိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဝဲအလီၢ်ခံ, ဒီးဖဲအလီၢ်အိဉ် လၢကဒိသဒၢပုၤဆါလၢတၢ်မၤဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလီၤက့ၤသး မ့တမ့ၢ် မၤဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးပုၤအဂၤအခါန့ၣ်လီၤ။

12. တၢ်ပၤဆုၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ

ပုၤဆါတဖၣ်အိဉ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ကယုးယိဉ်ဟံဉ်ကိးဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤမ့ၢ်လၢတၢ်အံၤဘဉ်ထွဲဒီးအဝဲသုဉ်အကသံဉ် ကသီတၢ်ကူစါယါဘျိဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤအယိန့ၣ်လီၤ။ တၢ်တၢ်ပိဉ်သကိးတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်, တၢ်တၢ်ပိဉ်တဲကျဲၤသကိး တၢ်, တၢ်သမံသမိး, ဒီးတၢ်ကူစါယါဘျိတဖၣ်တၢ်ကဟံးအိၤဒ်တၢ်ခူသုဉ်အသိးဒီးတၢ်ကဘဉ်မၤအိၤလၢတၢ်ပလီၢ်သးအပူၤန့ၣ်လီၤ။ နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်တၢ်ကဘဉ်ယုးယိဉ်ဟံဉ်ကိးအိၤဖဲအထီဉ်တၢ်ဟးလီၢ်, တၢ်လုာ်ထံလုာ်နီၢ်, ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ကဆုၤကဆုၤတၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤအဂၤတဖၣ် တလၢကွၢ်တၢ်လိာ်ဘဉ်လၢပုၤဆါအတၢ်ပူၤဖျိး မ့တမ့ၢ် တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

13. တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့၏အခွင့်အရေးများ

ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

14. တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့၏အခွင့်အရေးများ

တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

15. တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့၏အခွင့်အရေးများ

ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

16. နိုင်ငံတော်ဝန်ထမ်းများ

ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

17. တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့၏အခွင့်အရေးများ

ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

တပ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက် အခွင့်အရေးများကို လိုက်နာရန်အတွက်...

MINNESOTA PATIENTS' BILL OF RIGHTS

စာမေးဝါးလက်ထဲနဲ့ခဲးတံးအဂီၢ်, လိာ်ဘဲာ်တံးခဲးဆာ်လောာ်ကွဲးအပူၤလၢအခီဆၢတံးသ့ၣ်တမံသးတမ့ၣ်လောာ်ကွဲးတိုာ်ဖျါထီၣ်အီၤတဖၣ်, ဒီးတံးဟ့ၣ်လီၤအီၤလောာ်ပုၤလၢအမၤတံးဆၢတံးလောာ်မဲာ်တံးလၢမၤတံးဆၢတံးလောာ်ဆၢတံးဘဲာ်ဆၢတံးဘဲာ်ကတီၢ်ဖဲတံးသ့ၣ်တမံသးတမံအံၤတဘဲာ်တံးယ့ၣ်လီၤအီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

လောာ်ဆၢဟံၣ်လၢအကွဲးထွဲပုၤဆါထီၣ်တံးဆါဟံၣ်လၢအနးဒီးတံးဆါအီၣ်ထီၣ်သတူၢ်ကလိာ်ကိးဖျါဒဲး, တံးတိုာ်ကျဲးလၢ ပုၤလဲၤအီၣ်ဆိးကူၤစါအသးဒီးတံးဟံၣ်ဖျါအီၤလၢအကူၢ် 7, ဒီးတံးကွဲးပုၤဆါအလီၢ်ကိးတီၤဒဲးလၢ အအိၣ်ဒီးပုၤမၤတံးဖိအါန့ၢ်ခဲးလၢအဟ့ၣ်တံးကွဲးထွဲလၢအိၣ်န့ၣ်တံးဆါအီၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်လၢပုၤဆါလၢအါတဖၣ် ကဘဲာ်အိၣ်ဒီးဒဲးပုၤတံးဆိးထီၣ်တံးသးတမ့ၣ်အတၢ်မၤအကျိၤအကျဲး, လၢအစ့ၤကတၢ်, တံးဟံၣ်လီၤတံးမၤအကျိၤအကျဲးတဖၣ်လၢ ကလူၤပိာ်မၤထွဲ, လၢတံးဆၢကတီၢ်လၢတံးဟံၣ်ပနီၣ်အီၤတဖၣ်, လၢအပုၤယုာ်ဒီး တံးဆၢကတီၢ်လၢတံးဟံၣ်ပနီၣ်အီၤလၢ တံးကရၢကရိတဖၣ်အါ, လၢတံးဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူၣ် ပုၤဆါအဂီၢ်လၢကမၤန့ၢ်တံးဆါထွဲပုၤစါလောာ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤတဖၣ်အဂီၢ်, ကလိာ်ဘဲာ်တံးကွဲးခီဆၢတံးကွဲးဆိးထီၣ်တံးတဖၣ်, ဒီးဟ့ၣ်တံးဆၢတံးလၢအချးဆၢချးကတီၢ်ခိဖျါ ပုၤမၤတံးဆၢတံးလၢအအိၣ်ဒီးတံးကွဲးမဲာ်တံးဖဲတံးတယ့ၣ်လီၤဘဲာ်ဒဲးတံးဂ့ၢ်လၢတံးဆိးထီၣ်အီၤတဖၣ်ဒဲးဘဲာ်န့ၣ်လီၤ. ဘဲာ်တံးလူၤပိာ်မၤထွဲအီၤလၢ တံးဆါဟံၣ်, တံးအိၣ်ဆိးလီၢ်တံးတိုာ်ကျဲးဒဲး တံးဟံၣ်ဖျါအီၤလၢအကူၢ် 7 လၢတံးကူၤစါယါဘျါလၢအဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတံးဆါဟံၣ်တံးတိုာ်ကျဲးတဖၣ်, ဒီးပုၤဆါလၢအဟံၣ်ပနီၣ်ဒီးကွဲးကွဲးအသးလၢတံးချါဝဲထီၣ်တဖၣ်လၢအကူၢ် 144.691 ဒီးဘဲာ်တံးလူၤပိာ်မၤထွဲအီၤလၢ တံးကရၢကရိတဖၣ်လၢအကွဲးထွဲတံးဆါအီၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်လၢယုာ်ဒီးအကူၢ် 62D.11 ဒီးဖျါလၢအဘဲာ်ထွဲလိာ်ဒီးဒီးတံးလိာ်ဘဲာ်တဖၣ်လၢတံးကမၤဒဲးပုၤ တံးဆိးထီၣ်တံးသးတမ့ၣ်အကျိၤအကျဲးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

18. တံးဟံၣ်ပနီၣ်အီၤတံးဆိးကျိးဆဲးကျါ

ပုၤဆါတဖၣ်ကမၤယုာ်မၤသကိးတံးဒီးဆဲးကျိးဆဲးကျါဒီးပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်ယုထာဝဲတဖၣ်လၢကဟဲန့ၢ်လီၤဒီးဟးထီၣ်လၢတံးဆါဟံၣ်အပူၤဒဲးအဝဲသ့ၣ်ယုထာဝဲအသိးလၢတံးပူၤအပူၤ, တလၢကွဲးဒဲးတံးဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ မံၣ်န့ၣ်စိထုာ်တံးအာ်လီၤအီၤလီၤတံးသိာ်တံးသီ (Minnesota Commitment Act) အသိးန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ကစၢ်လံာ်ပရၢတဖၣ်ကဘဲာ်တံးဆၢအီၤလၢအအိၣ်ဒီးတံးန့ၣ်လီၤမၤတံးတံးဒီးဒီးန့ၢ်လံာ်ပရၢလၢတံးကတီၢ်အခါ ဗုတမ့ၢ်ဘဲာ်လၢကသံၣ်သရၣ်တြီအီၤဒီးမၤနီၣ်မၤယါအီၤလၢကသံၣ်ကသီတကပၤ မုတမ့ၢ် တံးတိုာ်ကျဲးတကပၤလၢကသံၣ်ကသီတံးမၤနီၣ်မၤယါအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လိာ်စိတဖၣ်အိၣ်လၢပုၤဆါတဖၣ်ကိးလိာ်စိဒီးခဲးဆၢတံးကိးလိာ်စိတဖၣ်သ့ၣ်ဒီးကတီၢ်လၢတံးပူၤအပူၤသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တံးဆါဟံၣ်/တံးကွဲးထွဲအလီၢ်လၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်တကၢ်အလီၢ်အကျဲးလၢတံးမၤတံးသ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်တသ့တဖၣ် ကဘဲာ်ရဲာ်ကျဲးန့ၢ်တံးလီၢ်တံးကျဲးလၢအကြးဝဲဘဲာ်ဝဲလၢပုၤဆါကကိးလိာ်စိလၢတံးပူၤအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တံးဘဲးတံးယာ်အံၤဘဲာ်တံးဟံၣ်ပနီၣ်အီၤလၢတံးလီၢ်ဖဲတံးတကြးမၤအီၤလၢကသံၣ်ကသီတကပၤ, ဒဲးတံးမၤနီၣ်မၤယါအီၤလၢကသံၣ်သရၣ်လၢအကူၤစါတံး/လီၤမူဒါလၢပုၤဆါအတံးကွဲးထွဲတံးမၤနီၣ်မၤယါအပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ. တံးလိာ်ဖဲတံးမ့ၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤလၢတံးတိုာ်ကျဲးလၢတံးမၤအကျိၤအကျဲးတဖၣ်လၢ တံးဆါဟံၣ်/တံးကွဲးထွဲအလီၢ်မၤကမ့ၢ်တံးဒီသၤကဟုကယာ်တံးတိုာ်ကျဲးလၢအဘဲာ်ထွဲဒီးဖဲ တံးဒီသၤပုၤနီၣ်ဒိုင်လၢအဂီၢ်ဘါစၢ်တံးသိာ်တံးသီ (Vulnerable Adults Protection Act), အကူၢ် 626.557, အဒု 14, အဆၢဖိ (b) န့ၣ်, တံးဘဲးတံးယာ်အံၤကဘဲာ်တံးဟံၣ်ပနီၣ်အီၤဒဲးအကြးဝဲဘဲာ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

19. နီၢ်ကစၢ်တံးပုၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်

ပုၤဆါတဖၣ်ပၤယာ်ဒီးစူးကါအဝဲသ့ၣ်အတံးကူၤတံးသီးဒီးတံးပုၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်လၢတံးလီၤလၢတံးဟ့ၣ်အီၤအစူး, မုတမ့ၢ်ဘဲာ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤဝဲဒီးမၤတရိတပါဘဲာ်ပုၤဆါအဂၤအတံးဘဲးတံးယာ်တဖၣ်, ဒီးမုတမ့ၢ်လၢတံးတြီအီၤလၢတံးတိုာ်ကျဲးလၢတံးမၤအကျိၤအကျဲးတကပၤဒီးကသံၣ်ကသီတကပၤလၢတံးမၤနီၣ်မၤယါကသံၣ်ကသီ, တံးပုၤဖျဲး, မုတမ့ၢ် တံးတိုာ်ကျဲးလၢတံးမၤတံးဂ့ၢ်တံးကျိၤတဖၣ်အဂီၢ်ဘဲာ်န့ၣ်လီၤ. တံးဆါဟံၣ်/တံးကွဲးထွဲအလီၢ်ကဟ့ၣ်လီၤ, ဘဲာ်ဆဲာ်တမ့ၢ်တံးလိာ်မၤအီၤ, တံးအိၣ်လိးလၢတံးဖိတံးလံးလၢအလီၢ်မံၣ်ကွဲာ် မုတမ့ၢ် တံးဟ့ၣ်ကွဲာ်အီၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

20. တံးမၤစၢၤတဖၣ်လၢတံးဆါဟံၣ်/တံးကွဲးထွဲအလီၢ်အဂီၢ်

ပုၤဆါတဖၣ်တဘဲာ်မၤတံး မုတမ့ၢ် တံးမၤစၢၤတဖၣ်လၢတံးဆါဟံၣ်/တံးကွဲးထွဲအလီၢ်တဖၣ်အဂီၢ် မုတမ့ၢ်လၢတံးဟူးတံးဂဲၤတဖၣ်အံၤပုၤယုာ်လၢတံးကူၤစါယါဘျါတံးပညိာ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီးတံးပညိာ်ဖိတံးပညိာ်လၢအဘဲာ်ထွဲလၢအကြးဝဲဘဲာ်ဝဲတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အနီၢ်ကစၢ်ကသံၣ်ကသီတံးမၤနီၣ်မၤယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

21. တၢ်ဒိသဒၢဒီးတၢ်တဲန့ၢ်ခဲးတၢ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်

ပှၤဆါတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဒိသဒၢတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်တဲန့ၢ်ခဲးတၢ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကြၢးအဘၣ်အပူၤဒ်သိးပှၤဆါတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်တၢ်တဲစၢၤမၤစၢၤလၢကန့ၢ်ပၢၢ်, စူးကါ, ဒီးဒိသဒၢကဟုကယၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါအိၣ်လၢတၢ်အကူၢ်အံၤအပူၤဒ်သိးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အဂၤအပူၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အံၤကပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါပူၤသ့ၣ်လၢပှၤဆါဒီးခၢၣ်စးလၢတၢ်ဒိသဒၢကဟုကယၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တဲန့ၢ်ခဲးတၢ်တၢ်မၤစၢၤအဘၣ်စၢၤန့ၢ်လီၤ.

22. တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်

ဖဲတၢ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အကတီၢ်, ဖဲဖဲၣ်ရၢၣ်သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်တြီတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤပှၤဆါအနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်တဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤအိၣ်ပှၤဆါပှၤဆါကိးလိတဲစိတဖၣ်ဒီးပှၤတမ့ၢ်တဖၣ်, ပှၤဆါ, မ့တမ့ၢ် ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်လၢအဖိးသဲစး မ့တမ့ၢ် ပှၤအံးထွဲကွၢ်ထွဲပှၤဆါအလီၤ, တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ်လၢကဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤဘၣ်ပးပှၤဆါအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အပူၤအပူၤကိးလိတဲစိဒီးပှၤတမ့ၢ်တဖၣ်လၢအယုဆဲးကျိးဆဲးကျါဒီးပှၤဆါန့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်သ့မ့ၢ်ဘၣ်န့ၢ်, ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်လၢအဖိးသဲစး မ့တမ့ၢ် ပှၤအံးထွဲကွၢ်ထွဲပှၤဆါကြၢးကွၢ်ထံဆိကမိၣ်ပှၤဆါအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤပှၤဆါအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

ပှၤဆါအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကပျဲပှၤခၢၣ်စးလၢပှၤဆါပၢ်လီၤမူဒါဒ်အမ့ၢ်ပှၤဆါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲခၢၣ်စးကရၢအတၢ်ဖဲဟးအိၣ်သကိးလၢအဆၢဒိၣ် 145C အဖိလၢဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကပျဲပှၤခၢၣ်စးလၢပှၤဆါပၢ်လီၤမူဒါလၢကဖဲဟးအိၣ်သကိးဒီးမၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဆၢတဲာ်လၢပှၤဆါအလီၤဖဲလံာ်အကူၢ် 22 အဖိလၢန့ၢ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အပူၤအကတီၢ်, ပှၤဆါ မ့တမ့ၢ် ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိးသဲစး မ့တမ့ၢ် ပှၤလၢအံးထွဲကွၢ်ထွဲပှၤဆါန့ၢ်, တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ်လၢကဟ့ၣ်လီၤမူဒါအပူၤလၢတဘၣ်ထွဲဒီးပှၤဆါအဘူးအတၢ်လၢကဖဲဟးအိၣ်သကိးဒီးမၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဆၢတဲာ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်လီၤခၢၣ်စးန့ၢ်ကဘၣ်ပၣ်ယုၣ်လၢပှၤဆါအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်မၤနီၣ်မၤယါအပူၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်မၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဆၢတဲာ်န့ၢ်, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်န့ၢ်ကျဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမူဒါအပူၤအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲခၢၣ်စးလၢ အဆၢဒိၣ် 145C အဖိလၢန့ၢ်အပတီၢ်ထီၣ်န့ၢ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်လီၤခၢၣ်စးလၢတၢ်မၤအိၣ်လၢလံာ်ကျိၤကူၢ်အံၤအဖိလၢန့ၢ်လီၤ. ပှၤလၢတဘၣ်ထွဲတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပှၤဆါ မ့တမ့ၢ် ပှၤဆါအဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဒုးန့ၢ်ပၢ်ဖျါအိၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အကတီၢ်လၢတၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တီၢ်ကျဲတဖၣ်အပူၤလၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကူၢ်စါယါဘျါလၢအိၣ်ဒီးကဲဆူၣ်ပှၤဒီးသန့ထီၣ်သး မ့တမ့ၢ် ပှၤဖိသၣ်လၢအိၣ်ဒီးသးတၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဆါတဖၣ် မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ်အပူၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢပှၤဖိသၣ်လၢအိၣ်ဒီးသးအတၢ်တူၢ်ဘၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးလၢ 24 န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤ-

23. တၢ်တကန့ၢ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဖိၣ်ပံးတဖၣ်

ပှၤဆါလၢအမ့ၢ်ဖိသၣ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်/တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤဒ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအိၣ်လၢအကူၢ် 7 အပူၤန့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကသဘျုထီၣ်လၢတၢ်ဖိၣ်ပံးနီၢ်ခိမိၢ်ပှၤဒီးတၢ်တကန့ၢ်ယုၣ် တလၢကွၢ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အပူၤလၢအပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်မၤအသးသ့လၢပှၤဆါကမၤဘၣ်ဒိလီၤအနီၢ်ကစၢ်အသး မ့တမ့ၢ် ပှၤအဂၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤအကျိၤအကျဲတဖၣ်အံၤဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်တရူးကါအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်ယိၣ်သိၣ်တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, လၢကဒုးလူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်တီၢ်ကျဲတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် လၢကမၤမ့ၢ်မၤလၢပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်တကန့ၢ်ယုၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိၣ်ပံးန့ၢ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကရူးကါအိၣ်ထဲဒ်ဖဲကသံၣ်သရၣ်, သးဂ့ၢ်ဂီၢ်ကသံၣ်သရၣ်, မ့တမ့ၢ် သးအတၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ကသံၣ်သရၣ်လၢအဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်လၢအိၣ်ဒီးလံာ်ပျဲတဖၣ်ဟ့ၣ်ဆိတၢ်စိတၢ်ကမိၤ, ထဲဒ်ဖဲတၢ်ထီၣ်တၢ်ဒုးလၢတၢ်ဖိၣ်ပံးတဖၣ်အဘျုးတအိၣ် မ့တမ့ၢ် တကဲထီၣ်ကဲထီၣ်အခါဒီၤ ဒီးထဲဒ်ဖဲတၢ်အလိၣ်အိၣ်ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်ဖုၣ်ကိာ်အခါဒီၤန့ၢ်လီၤ.

24. တာ်ကူစါယါဘျါတာ်တိာ်ကျဲး

ပှါဆါလါအမ့ာ်ဖိသၢ်လါအအိၣ်လါတာ်ဆါဟံၣ်/တာ်ကွာ်ထွဲတာ်တိာ်ကျဲးဒ်တာ်ဟံၣ်ဖျါအိၣ်လါအကူၣ် 7 အပူၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတာ်ခွဲးတာ်ယာ်လါကကွဲးတာ်ကူစါယါဘျါတာ်တိာ်ကျဲးလါအဒူးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တာ်လါတာ်ဒိသ့ၣ်ဟံၣ်သးတာ်ဂ့ၢ်တာ်ကီတာ်ခဲတဖၣ်အပူၤ, တာ်တိာ်ကျဲးအတာ်ပညိၣ်ကွာ်စိလိာ်တံၢ်လိာ်ဆဲး, ဒီးတာ်ဖဲးတာ်မၤအကျိၤအကျဲးလါကဘၣ်တာ်စူးကါအိၣ်လါကမၤစ့ၤလိာ်တံၢ်ဆါကတီၢ်လါပှါဖိသၢ်လိၣ်ဘၣ်တာ်ကူစါယါဘျါလါတာ်ဆါဟံၣ်အပူၤန့ၣ်လိာ်. တာ်တိာ်ကျဲးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တာ်ပညိၣ်လါတာ်ထူးထီၣ်ရဲလိာ်တံၢ်ဆါဟံၣ်လါအိၣ်ဒီးတာ်ဖိၣ်ယံးစ့ၤဒီးမၤပိာ်ထွဲတာ်ကူစါယါဘျါတာ်ထီၣ်တာ်ခွဲးဒီးတာ်မၤစ့ၤတဖၣ်, ဖဲမ့ာ်ကြါးဝဲဘၣ်ဝဲအခါန့ၣ်လိာ်. လါတာ်မၤအသးကဲထီၣ်အသးသ့အပတီၢ်, ပှါဆါလါအမ့ာ်ဖိသၢ်ဒီးအဝဲအမိာ်အဟံၣ်တဖၣ် မ့တမ့ာ် ပှါကွာ်ထွဲတာ်တဖၣ် ကန့ၣ်လိာ်ပၣ်ယုာ်လါတာ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တာ်ကူစါယါဘျါဒီးတာ်စံၣ်လိာ်တံၢ်ဆါဟံၣ်တာ်တိာ်ကျဲးအပူၤန့ၣ်လိာ်.

တာ်သံကွာ်သံဒီးတဖၣ် မ့တမ့ာ် တာ်ဟံၣ်ဒုၣ်ဟံၣ်ကမၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးကသံၣ်ကသီတာ်ကူစါယါဘျါ မ့တမ့ာ် ပှါဆါအတာ်ခွဲးတာ်ယာ်တဖၣ်မ့ာ်အိၣ်န့ၣ်တာ်ဆဲးကျဲးသ့ဖဲ -

Minnesota Board of Medical Practice
2829 University Ave. SE, Suite 400
Minneapolis, MN 55414-3246
612-617-2130
800-657-3709

Office of Health Facility Complaints
P.O. Box 64970 St. Paul, MN 55164-0970
651-201-4201
800-369-7994

တာ်သံကွာ်သံဒီးတဖၣ်လါအဘၣ်ယးဒီးတာ်မၤန့ၢ်တာ်ကွာ်ထွဲ မ့တမ့ာ် တာ်ပျဲစံၣ်လိာ်ပှါလါတဖၣ်တုာ်ခိၣ်ပှါလါတာ်ဆါဟံၣ်တဖၣ်တာ်ဆဲးကျဲးသ့ဖဲ-

Ombudsman for Long-Term Care
PO Box 64971
St. Paul, MN 55164-0971
800-657-3591
651-431-2555 (metro)

တာ်ကွဲးအံၤဘၣ်တာ်ဟ့ၣ်လိာ်အိၣ်လါမံၣ်န့ၣ်စိထီၣ်တာ်ဆါဟံၣ်ဒီးတာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်တာ်ကွာ်ထွဲပှါမၤယုာ်မၤသကိးတာ်န့ၣ်လိာ်. မံၣ်န့ၣ်စိထီၣ်တာ်ဆါဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ဘျဲၤကျိၤ (Minnesota Department of Health) ဟ့ၣ်လိာ်ကျိၣ်စ့တာ်မၤစ့ၤလါတာ်ကွဲးကျိၣ်ထံအဂီၢ်န့ၣ်လိာ်. လါတာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤအါထီၣ်ဘၣ်ယးတာ်ကွဲးကျိၣ်ထံအံၤအဂီၢ်, ဆဲးကျဲး မံၣ်န့ၣ်စိထီၣ်တာ်ဆါဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ဘျဲၤကျိၤ (Minnesota Department of Health) ဖဲ 651-201-4101 တက့ၢ်.

Minnesota Department of Health
Health Regulation Division
P.O. Box 64900
St. Paul, Minnesota 55164-0900
651-201-4101
health.fpc-licensing@state.mn.us

နမ့ာ်အိၣ်ဒီးမၤန့ၢ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤအံၤလါတာ်အကူၣ်အဂီၢ်လိာ်ဆီန့ၣ်ကိး - 651-201-4101 တက့ၢ်.